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historie, bygningerne var oprinde-
lig en industribygning, som havde 
tilhørt Beirholms væverier, i starten 
lejede kirken sig ind, men siden har 
kirken købt bygningen, meget var 
ændret ved bygningen, bl.andet for 
at ændre kirkesalens akustik. Mads 
Peter fortalte levende om kirkens ar-
bejde om kirkens arbejde med både 
børn, unge og den øvrige menighed, 
eller medlemmer som han kaldte 
det. Kirken har en medlemsskare på 
250 medlemmer, og de arbejdede 
med ca. 100 børn i forskellige aldre, 
Mads Peter er selv 32 år gammel og 
en af de to præster på stedet, han 
var oprindelig landmand som yngre, 
men han ville noget andet, og læste 
teologi i Århus, før sin ansættelse i 
Kolding. Kirken er en frikirke, som 
ikke får penge af staten eller andre 
offentlige instanser. Valgmenigheds-
kirken lever således af frivillige do-
nationer og gaver, samt hvad der 
kan søges af fonde, derfor har kir-
ken pt. 95 frivillige, som er med til at 
få aktiviteterne omkring kirken til at 

fungere, og hver 
af de frivillige 
har hver deres 
arbejdsområde, 
enten med me-
nigheden eller 
unge og børne-
a fde l ingerne , 
og ingen af dem 
får løn. Kirken 
arbejder i øje-
blikket med et 
nyt projekt som 
de kalder ”Elsk 
Kolding” heri-
gennem yder de 
frivillige gratis 
hjælp til fattige 

1.Gildes julemøde 
med damer torsdag 

den 7. december 2023
                                                               
Gildebrødre og ægtefæller, 29 per-
soner i alt mødtes ved valgmenig-
hedskirken på Industrivej nr. 12 
Kolding og blev modtaget af kirkens 
præst Mads Peter Kruse i kirkens 
cafe område. Vi fik en rundvisning 
på kirkens kontor og kirkens børne-
område, som Peter benævnte som 
kirkens børnekirke, her fortalte Mads 
Peter og hans hustru Bente om de-
res arbejde for børnene i deres med-
lemsskare, vi fortsatte til ungdoms-
området, som var et rigtig hyggeligt 
sted, hvor der var gjort meget ud 
af de unge skulle føle sig hjemme. 
Vi sluttede af i kirkesalen, hvor der 
også var gjort meget ud af at man 
skulle føle sig godt tilpas, undervejs 
fortalte Mads Peter lidt om kirkens 
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Nytårsgildehal. 
Torsdag den 

4. januar 2024.                                                                                                   
27 gildebrødre fra 1. og 

4.Gilde var samlet til 
nytårsgildehal torsdag 

den.4. januar 2024.                           

og flygtninge i Kolding kommune, til 
dette projekt søger kirken hjælp fra 
fonde, for at få tingene til at lykkes. 
En gang om ugen åbner kirken for 
genbrug, hvor alle kan komme og 
finde noget, de lige står og mangler.                                             
Jørgen Pørksen takkede som gilde-
mester for en interessant rundvis-
ning i kirken.                             
Gildebrødre og damer kørte her-
efter til gildehuset, hvor Britta ven-
tede med and og risalamande 
Mads Peter og hans hustru Bente 
var i forvejen inviteret med til spis-
ningen og fulgtes med gildebrød-
rene til gildehuset på Fynsvej.                                                                                              
Ved ankomsten til gildehuset havde 
Jørgen et par meddelelser, dona-
tioner fra frydenborg, hvor flere in-
stitutioner havde haft en dag eller 
to i lejren beløb sig til kr. 83000 og 
donationer i alt fra Sct. Georgsgil-
derne i 2023 kr. 300.000,00. Næste 
møde er nytårsgildehallen torsdag 
den.4. januar sammen med 4. Gilde. 
Søndag den. 7. januar er der nytårs-
kur for alle gilderne, som 1 Gilde 
står for i 2024, her skal der bruges 
hjælp fredag den. Kl.14 fra gilde-
brødrene, til klargøring af lokalerne.                                                                                                                            
Klokken var blevet 22.15 og Jørgen 
Pørksen ønskede alle en god jul

Preben      

Den Grønne Stue
Blomster, brugskunst & specialiteter

Esbjergvej 40 - 6000 Kolding
Telf. 76 300 620

www.dengronnestue.dk
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Jørgen Pørksen bød som gil-
demester velkommen, og hå-
bede på en hyggelig aften sam-
men med gildebrødre fra 4. gilde.                                                                                                                                
I gildemestertalen var Jørgen inde 
på, at vi for ikke mange dage siden 
var samlet, for at fejre fredslysets 
ankomst Det fik ham til at tænke på, 
hvor mange konflikter der har været 
i 2023, og stadig er der, og desværre 
er de fleste af dem væbnede. I alt var 
der i 2023 konflikter i 31 lande, det 
er ikke noget, vi kan være stolte af 
som mennesker, vi kunne alle sam-
men have det så godt, men magtsy-
gen har bevirket, at der for øjeblikket 

er 114 millioner 
mennesker på 
flugt. Vi troede, 
at krig her i 
Europa ikke vil-
le komme, men 
vi måtte tro om 
igen, for krigen 
er tæt på, og vi 
er selv blandet 
ind i den med 
vores dona-
tioner til både 
k r i g s f ø r e l s e 
og humanitær 

Innovative
inventarløsninger

www.ot-lauridsen.dk

 

4 
 

  

Innovative
inventarløsninger

www.ot-lauridsen.dk

 

4 
 

  

Innovative
inventarløsninger

www.ot-lauridsen.dk

 

4 
 

  

hjælp til Ukraine for mange milliarder 
kroner, som vi kunne bruge mange 
andre steder i samfundet. Lad os 
håbe, at det nye år vil bringe nogle 
positive ting med sig, det er noget 
vi mangler. Jørgen afsluttede gil-
demestertalen med en fællessang. 
Jeg drømte mig en drøm i nat.                                                           
Meddelelser: 4 gruppe står for ef-
tergildehallen, med Otto Bjerregård 
som bordleder.                                      
5. min. Sct. Georg. Preben Råbjerg 
begyndte sin 5. min. Sct. Georg med 
at ønske alle gildebrødre et godt nyt-
år, så drømte han sig tilbage til tiden 
hvor 4. Gilde bestod af mange gilde-
brødre, men han må nu se skaren er 
indskrænket. Januar er en hård og 
træt måned, hvor man kommer sig, 
kigger på badevægten og er efter-
tænksom. Man tænker på, hvad det 
foregående år har bragt, og om man 
har brugt tiden rigtig, for den kom-
mer ikke igen. Vi skal tænke på, at 
vise respekt og venlighed over for 
hinanden, og acceptere hinandens 
forskelligheder, så livet bliver lys og 
lækker for dig og dine medmenne-
sker. Preben håber, at vi kan udfylde 
rammen som gode gildebrødre, og 
skabe en god ånd i gilderne. Kan gil-
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Nytårsgildehal 2. gilde den 
18. januar 2024

Torsdag den 18. januar samledes 2. 
gilde til nytårsgildehal. Vi startede 
med at ønske hinanden godt nytår 
over et glas champagne og mange 
havde taget imod opfordringen til at 
have en hat på i dagens anledning.
Til tonerne af Abbas “Happy New 
Year” blev Gildebrødrene ført ind I 
Gildehallen, hvor Gildemester Tove 
bød velkommen med nogle tanker 
om årsskiftet og forandringer. Selv-
om der sker mange skræmmende 
ting ude i verden, skal vi også huske, 
at vi har det godt her i Danmark. Vi 
mødes i 2 Gilde for at støtte hinan-
den og styrke vores sammenhold. 
Det giver et godt venskab at turde 
involvere andre i ens ”dilemma” og 
sammen finde en brugbar løsning.
I Gildemestertalen gav Tove en ny-
fortolkning af H. C. Andersens even-
tyr Grantræet. Det blev til et sjovt og 
underholdende eventyr, der også 
handlede om det moderne familieliv 

derne fortsætte som separate gilder, 
eller skal vi igennem en eventuel 
sammenlægning, tænk over det. 
Preben ønskede alle et godt nytår.                                         
Frede Jensen læste Gildeloven. 
Gildehallen blev lukket. Under ef-
tergildehallen havde Jørgen Pørk-
sen ordet, han havde en hilsen fra 
Niels Zoega, med ønsket om et godt 
nytår til alle Endvidere bad Jørgen 
gildebrødrene tænke på vores frem-
tid i gilderne, da vi bliver færre og 
færre til at løfte opgaverne. Britta 
havde kogt den traditionsbundne 
torsk, som 4 gruppe serverede for 
os.    Preben Raaberg havde or-
det, og kunne fortælle, at 4. Gilde i 
1985 også havde afholdt nytårsgil-
dehal sammen med 1. Gilde, her 
var der blevet købt 40 kg torsk til kr. 
25,00 pr kg. Også Preben Raaberg 
talte om gildernes fremtid, måske 
en sammenlægning med 1. Gilde.                          
Klokken var blevet 22.15 og Jørgen 
afsluttede mødet på vanlig vis med 
fællessang.

Preben     

Vi matcher laveste netpris
V/ Thomas Sørensen & Klaus Olesen

Platinvej 4, 6000 Kolding Tlf. 75 52 50 22

&
Kolding 

Vi matcher laveste netpris
V/ Thomas Sørensen & Klaus Olesen

Platinvej 4, 6000 Kolding Tlf. 75 52 50 22

&
Kolding 

2. GILDE
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E.H. Tømrer- og snedkerforretning
Speciale: Døre og vinduer I Træ-alu, - til- og ombygning 
Certificeret Toldtekt akustik-fagmand. Medlem af Dansk Byggeri

Ebbe Holst
Tlf. 2172 7847

ebbe.holst@mail.dk

Vonsildvej 225
6000 Kolding

og de mange udfordringer, der er i 
det moderne liv. Derefter kom hun 
ind på, at der vil ske forandringer i 
vores gilde i 2024. Tove stopper som 
gildemester, så vi skal finde en ny. Vi 
skal være forberedt på at nytænke, 
for at vi kan føre gildet videre. Det 
kunne f.eks. være at gildemesterta-
len ikke altid blev holdt af gildeme-
steren, men gik på skift. Vi skal finde 
en ny gildemester, og Tove gav en 
stor opfordring til at melde sig, så 2. 
gilde kan fortsætte. ”Forbundne, for-
pligtet for 2. gildes beståen”    
Hanne holdt 5 minutters Sct. Georg, 
hvor hun fortalte om sin store pas-
sion for håndarbejde, især strikning. 
Når man går nogle hundrede år til-
bage i tiden var det oprindelig kvin-
dernes job, der var nødvendigt for at 
få tøj på kroppen. Senere blev det 
til et fag i skolen, og i dag handler 
det ikke kun om at strikke strømper, 
men også om design. Håndarbejde 
gavner vores sind og forebygger 
stress. Det giver ro at sidde med 
strikketøjet og Hanne sluttede med 
en opfordring til at lade os omfavne 
af design og håndarbejde og delta-
ge i ”strik og drik”.
Til afslutning læste Gurli gildeloven.

REGNAR
STAUGAARD

Statsaut. revisor
Mazantigade 9
6000 Kolding

Tlf. 75 52 37 99

I eftergildehallen fik vi indbagt mør-
brad med kartofler og spidskålssalat 
og i anledning af nytåret islagkage 
til dessert. Vi sluttede af med kaffe 
og portvin samt orientering fra ud-
valgene.

Referent: Rita Thomhav                                     
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Altid mere end 1.000 nye 
og brugte kvalitetsbiler
Find din nye bil på 
Autocentralen.com

 Admiralforsamling 
mandag den 13.november 
2023 kl.18:30 i gildehuset.

Dagsorden:
1. Valg af ordstyrer.
2. Valg af referent.
3. Laustmesterens beretning.
4. Skatmesterens beretning.
5. Behandling af forslag.
6. Fastsættelse af kontingent.
7. Valg til bestyrelsen.
8. Eventuelt.

10 deltagere var mødt frem til dette 
års admiralforsamling og Leif Lind 
bød velkommen og vi startede med 
aftensmaden,som på vanlig vis 
bestod af gule ærter med alt tilbehør. 
Menuen var tilberedt af Poul Lyngs.
Ad. 1 –Til ordstyrer blev valgt Verner 
Thomsen.
Ad. 2 –Michael Andersen blev valgt 
til referent.
Ad. –3 –Laustmesterens beretning:
• Vi har 17betalende 

medlemmer
• Der var desværre kun 2 
tilmeldinger til årets kanotur, så den 
blev derfor aflyst

Beretningen blev godkendt.
Ad. 4 –Kassebeholdningen er kr. 
2.414, -ved udgangen af 2022 
Vi har ved admiralforsamlingen 
modtaget kr. 320,-(kr. 220,-for 
kontingent og kr.-110,-for restancer) 
ny kassebeholdning er pr. 13. 
november2023 kr. 2734,50.
Ad. 5 –Følgende forslag blev 
behandlet:
• Kanotur annulleres
• Fisketur til Gammel Ålbo
• Tur til Tydal
• Tur til Vestbirk Camping 
torsdag og fredag i august Det blev 
tilkendegivet at forslaget vi tager til 
Vestbirk Camping i Luksus hytte en 
torsdag fredag i august. Bestyrelsen 
arbejdervidere med forslagetog 
kommer med et oplæg.
Finn Mortensen foreslog at 
bestyrelsen skal få ryddet op 
i gildehusets kælder mht. til 
kanolaugets effekter –forslaget blev 
godkendt.
Ad. 6 –kontingent blev vedtaget til 

3. GILDE
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Byens VVS´er
Byens VVS´er Byens VVS´er

Byens VVS´er

kr. 20,-
Ad. 7 –Bestyrelsen blev genvalgt.
Bestyrelsen er herefter: Laustmester 
Leif Lind –Kasserer Erik Madsen 
–Bestyrelsesmedlem Michael 
Andersen.
Ad. 8 –det blev foreslået at 
vedtægterne skulle gennemgås til 
næste Admiralforsamling.
Michael Andersen 15.11.2023

Referat fra 3.gildes gildehal 
torsdag den 11.januar 2024

Vi var mødt 26 GB -  til årets første 
gildehal, vi startede i natuglen med 
et glas og ønskede hinanden godt 
nytår.  
Det var ridderne der stod for gilde-
hallen, og Verner Thomsen var gil-
demester, John Preben var kansler 
og Bent Christensen var skatmester.
Verner Thomsen bød velkommen, 
og bad flagherolden rullede fanen 
ud, for vor dronningen og vort kron-
prinsepar.
Derefter startede Verner med sin 
gildemester tale, og fortalte om 

3. GILDE

starten på gildebevægelsen. Den 
24. april startede gamle spejdere 
et Sct. Georgs Gilde i København. I 
december samme år startede der et 
gilde i Åbenrå. Gamle spejdere fra 
Kolding besøgte gildet i Åbenrå. De 
syntes om ideen, og den 17.august 
1934 blev der startet et gilde i Kol-
ding.  Kolding gildet voksede hurtigt 
og har været modergilde for mange 
andre gilder. Vores 2.gilde blev star-
tet i 1948, og var for både kvinder 
og mænd.
I 1960 erne var der 100 medlemmer 
i Kolding gilderne. 
Den 22.august 1964 startede 3. 
gilde. Landsgildemesteren indsatte 
gildeledelsen og 21 gildebrødre fra 
1. gilde, og der blev optaget 2 nye 
medlemmer. Gildehallerne blev af-
holdt på Hotel Kolding.  3.gilde har 
altid været et meget socialt gilde, 
med mange spændende ture, der 
blev afholdt busture med deltagelse 
af hele familien.
I 1972 fik vi nye lokaler i Katrinega-
de 25, de blev lejet ved kommunen 
for 1200 kr.
I 1978 købte gilderne Katrinegade 
25, og Zahnsgade 21 – for 210,000 
kr.
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her kan nævnes, ture til vort sam-
arbejdsgilde i Norge, cykeltur på 
Samsø, kanoture til Trenen i Tysk-
land, og kanoture på Kongeåen og 
Gudenåen.
1984/85 var gode år for 3.gilde, der 
blev der optaget 16 nye GB.
Ved 3. gildes 25 års jubilæum som 
blev afholdt på Koldinghus blev der 
uddelt 25.000 kr. til velgørende for-
mål. Ved vort 40 års jubilæum blev 
der uddelt 40.000 til lignende formål. 
En tradition der fortsatte ved 50- års 
jubilæet med 50.000 kr.
Vi er nu i 3. gildes 60 års jubilæums-
år. Der vil blive holdt en jubilæums-
fest i september 2024.
Det har i mange år været en tradi-
tion, at ridderne afholdt nytårsgilde-
hallen. Da der ikke er GB der lader 
sig optage som riddere, er det derfor 
den sidste gildehal, som ridderne 
kan påtage sig at afholde.
5.min.Sct.Georg blev holdt af Per 
Olsen. Han fortalte om Kalundborg 
Radio. Som blev brugt meget af 
skibsfarten. Det var en mellembølge 
og langbølge sender. Senderen blev 
indviet i 1927. Den blev hængt op i 
to master som var 105 meter høje, 
som blev leveret af Nakskov skibs-
værft. Med den udvendige maritime 

Den 23.august 1997 købte gilderne 
så Fynsvej, for en pris på 1,5 mio. 
med inventar.
Den 9.juni 1966 startede vores sam-
arbejde med Houens Odde spejder-
center, hvor vi hver år afholder vores 
første gildehal efter sommerferien, 
med damer.
 Dette samarbejde holder stadig, og 
hvert år har vi i oktober arbejdsweek-
end, hvor vi laver forskellige vedli-
geholdelses opgaver.  Mange gilde-
brødre glæder sig hvert år til denne 
weekend, hvor vi har et dejligt kam-
meratskab omkring opgaverne.
I mange år har gilderne i Kolding 
deltaget med hjælpearbejde, ved 
flere arrangementer rundt om i Kol-
ding. Alle de penge vi har tjent i åre-
nes løb, er blevet uddelt til spejdere, 
handicappede, ungdomsarbejde, 
børn i Rumænien, skole i Kenya, 
børn i Namibia og meget andet. 
I 1955 blev Frydenborg lejren etab-
leret, af gamle materialer fra en lejr 
som lå på Kløvervej. I 1989 blev det 
vedtaget at bygge en ny lejr, og den 
23. april på Sct. Georgs dag blev 
den nye Frydenborg lejr indviet. 
Der har i årenes løb været delta-
gelse i mange forskellige aktiviteter, 

Fynsvej 40, 6000 kolding • Tlf. 2143 4601
cs@abcprint.dk  • www.abcprint.dk

Print
din sikkerhed 
for en god print løsning
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HOPPES ANLÆGSTEKNIK
    Speciale Græsplæner
    Anlæg
    Belægninger m.m.

Henrik Poulsen
Hoppesvej 118, Vonsild, 6000 Kolding
Tlf. 7556 7272  -  Mobil: 4086 5672
Mail: post@hoppes-anlaeg.dk

T  æ  p  p  e  r
G a r d i n e r
G   u   l   v  e
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kobbertråd, kunne man sende 1500 
km væk. I 1957 var der en dansk te-
legrafist der var på et skib som sej-
lede i middelhavet, der klart kunne 
høre senderen.
Langbølgesenderen blev lukket den 
15. februar 2007, mellembølge sen-
deren  sendte stadig meddelelser til 
skibsfarten.
Men hvorfor står jeg nu og fortæller 
om Kalundborg senderen, jo det gør 
jeg fordi langbølge senderen lukke-
de den 31.12.2023.
Under 2. verdenskrig blev der sendt 
meddelelser rundt i Danmark.  De 
teknikere der passede senderen, 
var for de flestes vedkommende 
med i modstands bevægelsen.
Tyskerne holdt øje med hvad der 
blev sendt fra senderen, men teknik-
kerne kunne blokere senderen hvis 
der var meget vigtige meddelelser, 
som tyskerne ikke skulle høre.
Der var nogle tiltag fra både tysk og 
dansk side for at springe senderen i 
luften. Det blev dog heldigvis aldrig 
til noget.
Nå -  tilbage til nutiden. Det der af-
sluttede udsendelsen nytårsaften, 
var en direkte transmission af Dron-
ningens nytårstale. Og derefter pau-

se signalet :
” Jeg drømte mig en drøm i nat” 3 
gange. Herefter blev senderen sluk-
ket.
Jeg havde glædet mig til at høre 
nytårstalen på langbølge, hvor dron-
ning Margrethe i talen proklamerede 
at hun overlader tronen til kong Fre-
derik X den 14.januar 2024. 
Det var 3.gruppe der stod for ef-
tergildehallen, med Ole Otzen som 
bordleder. 
Vi fik en lækker torske anretning 
med tilbehør, og som dessert fik vi 
citronfromage.
På grund af Finn Mortensens 50 års 
jubilæum, gav han en genstand til 
hver.
John Preben havde haft 80 års fød-
selsdag, og gav derfor også en gen-
stand. 
Finn Mortensen fortalte om sin tid 
som spejder, og han blev optaget 
som gildebror i 1974. Finn har været 
med i kanolauget, og været kansler 
i 3 år.  Nu er han formand for aktivi-
tets -  udvalget.
Der blev aflagt referat fra nedenstå-
ende udvalg:
Husudvalget- borde laves.
Frydenborg – renoveres køkken, og 
bad. Det går godt med udlejningen.
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Hjælpekomite: IAB
Olav Kjeldsen - skulle hilse fra præ-
sten i Vamdrup, og takkede for hjæl-
pen til konfirmationer. Distributions 
udvalg – julehjerter fra Home er ud-
delt.
Vores gildemester takkede 3. grup-
pe for et fint arrangement. Og øn-
skede os alle 
ET GODT NYTÅR !! 

NYÅRSGILDEHAL!

Tirsdag d. 16. januar 2024 afviklede 
5. Gilde sin nyåragildehal.
Tove Andersen indledte med en
stor overraskelse fra Dronning Mar-
grethes nytårstale. Her bekendt-
gjorde hun, at hun ville abdicere, og 
overlade tronen til hendes søn Kron-
prins Frederik lørdag d. 14. januar 
2024. Så nu er Kronprins Frederik 
vores nye konge Frederik X. Hans 
valgsprog bliver ”Forbundne, forplig-
tet, for Kongeriet Danmark”
Nu skal vi til det, som jeg har glæ-
det mig til. 5. Gilde har fået tre nye 
Gildebrødre, men desværre er den 
ene blevet, syg og meldt afbud til 

optagelsen, men det bliver til næste 
gildehal..Vi skal nu optage 2 nye Gil-
debrødre.
Lilli Ørtoft-Blev enke for 15 år siden. 
Har været socialpædagog med børn 
og voksne.
Kirsten Bloch-Hansen—Stoppet 
med at arbejde, og ønsker at gøre 
en forskel for sine medmennesker.
Begge to kunne nu få håndtrykket, 
og overrakt deres svendebrev.
To nye Gildebrødre er nu optaget i 5. 
Gilde, som fuldgyldige medlemmer 
VELKOMMEN!
Mariann: Gildeloven danner grund-
lag for alle gilder og gildebrødre. Vi 
skal bekæmpe det onde i os selv.
Tove A.: Gildetegnet er et symbol, 
på drenge og pigspejdere.
Steen: Gildemester øksen, sym-
boliserer, at vi skal bruge den, til 
at trænge gemmen de trængsler vi 
møder.
Uddrag af Toves gildemestertale:
Hvorfor er jer med i Sct. Georgs Gil-
derne? Jeg startede med, at være 
med til et jazz arrangement i gilde-
huset, og her var der glæde og mas-
ser af smil. Kunne mærke at der i 
gilderne er udfordringer, kammerat-
skab og kreativitet. Ingen kan alt, 
men alle kan noget. Sammen kan vi 
meget praktisk arbejde, og husk at 
bede om hjælp. Mange gange er det 
Tordenskjolds soldater, men ingen 
er militærnægtere, for alle kan yde 
noget.

5. minutters Sct. Georg:
Grethe—jeg har været 47 år i Sct. 
Georgs Gilderne. Moderne udtryk 
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5. GILDE
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er i dag, fedt, skide, lort og hold da 
magle. Hvorfor siger vi det? Det gør 
de alle vegne, også i TV.
Gildehallen var nu 
slut, og vi kunne gå 
videre til eftergilde-
hallen, hvor et meget 
veldækket nytårs-
bord ventede. Steen 
var udnævnt til bord-
leder.
Aftenens menu var 
først en annanas 
ring med hønsesalat.
Derefter indbagt laks 
i butterdej med di-

tlf. 75 52 42 33
www.koldingloeve.dk
kolding@apoteket.dk

facebook.com/koldingloeve

ÅBNINGSTIDER
Gefionvej (med drive-in) 
Mandag - fredag kl. 9.00-17.30 
Lørdag kl. 9.00-14.00

Kolding Storcenter
Mandag - fredag kl. 10.00-20.00 
Lørdag - søndag kl. 10.00-17.00

Vonsildvej i Syd (med drive-in) 
Mandag - fredag kl. 9.00-17.30 
Lørdag kl. 9.00-14.00

verse tilbehør. Som dessert solbær-
skum-uhm.
Efter nogle hyggelige timer, kunne vi 
afslutte på sædvanlig måde.
En stor tak til 1. gruppe for det fine 
arrangement.
Foto: Marius
Skriver: Tove og Kurt

HUSK
At støtte op

om din 
Gildes 

Arrangementer
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Salg service og vedlighold 
alle mærker

Montage af alle mærker
Nye og brugte anlægKNUD REINHOLDT

TLE. 30 35 11 32 - kr@rymas.dk - CVR 10587247

KRservice

Salg, service og vedlighold af varmepumper

Kære gildebrødre
Der skal lyde en stor tak til alle gil-
debrødre, som i årets løb har hjul-
pet aktivitetsudvalget med defor-
skellige parkeringsopgaver samt 
at stå vagt ved diverse afspærrin-
ger m.m.
Parkeringsopgaven på Koldinghus 
den 8. -10. december  gik fint, selv-
om der på visse tidspunkter_kom 
mange biler, som skulle styres 
igennem parkeringsområdet uden 
at der opstodproblemer.
Kolding ledelse har igen i år rost 
os for den møde , vi løste opga-
ven på. vi var 35 gildebrødre, som 
bidrog til at løse parkrings ogaven 
m.m. Jeg glæder mig til at se jer 
alle til næste års parkeringsopga-
ver samt til andre opgaver; som 
jeg forventer; at vi kommer til at 

stå for..
I ønskes alle en rigtig glædelig jul 
og et godt nytår.
Mange gildehilsner
Finn Mortensen 

AKTIVITETSUDVALGET

Nytårskuren for Kolding 
Gilderne søndag den 

7. januar 2024 i gildehuset.                    
                                                              
Alle gildebrødre med led-
sagere var inviteret                                                                                           
1. Gilde var 
arrangør af 
årets nytårs-
kur og by-
rådsmedlem 
Jakob Ville 
var inviteret 
som hoved-
taler.        71 
gildebrødre 
og ledsagere 
var mødt op 
til nytårs-
kuren. Otto 
B je r regå rd 
bød velkom-
men som 
afløser for 
Jørgen Pørk-
sen, som 
var kommet 
til skade om 
formiddagen 
ved et fald på 

STADSGILDET
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 HYLKEDALVEJ 3 - 6000 KOLDING - 75 52 47 55 - MAIL@VAGN-O.DK

EL-INSTALLATIONER
FEJLFINDING OG REPARATIONER
EL- RÅDGIVNING

EL-EFTERSYN
IHC-INTELLIGENT STYRING

PLC-STYRING

Døgnvagt

Vagn O. Electric
 Aut. EL-installatør

ALLE 
GILDEBRØDRE ER 

VELKOMMEN I 
ONSDAGSKLUBBEN 

parkeringspladsen ved gildehuset. 
Efter velkomsten til Jakob Ville og 
gildebrødre med ledsagere blev der 
serveret champagne og kransekage 
og Otto ønskede et godt nytår til alle, 
herefter gav han ordet til byråds-
medlem Jakob Ville. Jakob takkede 
for invitationen, han fortalte, at han i 
sit civile liv var folkeskolelærer ved 

Jels skole, men hans fremtidspla-
ner var, at holde som lærer til som-
mer og hellige sig arbejdet i Kolding 
byråd, og senere gå efter borgme-
sterposten ved næste byrådsvalg. 
Jakob havde været inde på vores 
hjemmeside og set på vores for-
målsparagraf, og han havde mange 
roser til det arbejde vi udfører, det 

han ville bruge tiden på i 
dagens tale, var trods den 
megen uro overalt, skulle 
være fremtiden med fokus 
på vores klima, og de føl-
ger det efterlod. Proble-
merne for Kolding by op-
står, fordi vi får vandet fra 
to sider, både fra fjorden 
og baglandet ved åen, der 
er til tider problemer med 
byens lyskryds, som bliver 
sat ud af spil på grund af 
vandstanden. Da vi må er-
kende problemerne med 
vandet kunne Jakob op-
lyse, at kommunen var i 
gang med et projekt, som 
inden det var færdig ville 
løbe op i et beløb på 2,25 
milliarder, det er et pumpe 
sluse projekt ved Harte, 
hvor der kan opdæmmes 2 
millioner kubikmeter vand.                  
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Hvad angår handelslivet i Kolding, 
fortalte Jakob at der ikke var nogle 
midtbykerner i Danmark, som ikke 
havde udfordringer, her må vi kikke 
på vore egne vaner, vi foretrækker 
storcentrene og handel på nettet, 
og det skal vi måske tænke på, og 
rose vores by, når vi omtaler den.                    
Hvad angår Kolding storcenter må 
vi ikke nedgøre dens betydning for 
Kolding by som sådan, Besøgstal-
let i storcentret er på højde med be-
søgstallet i Legoland på årsbasis, 
desuden er der ca.   1000 arbejds-
pladser i centret. Jakob Ville afslut-
tede med at takke Sct. Georgs gil-
derne for det vi gør for vores by, og 
han ønskede os alle et godt nytår.                                                                             
Otto Bjerregård havde ordet, og 
han fortalte, at valget som årets 
gildebror var faldet på Frede Jen-
sen, og han satte ord på Fredes 
altid villige tilgang, til at gøre en 
indsats for gildet, og Otto øn-
skede ham tillykke med valget.                                                                                                    
Stadsgildemester Britta Højriis fik 

ordet. Britta havde en hilsen med til 
vores kronprins, og hun udtrykte, at 
det var godt han kunne blive konge 
i en forholdsvis ung alder, kronprins 
Frederik indsættes som konge af 
Danmark søndag den 14 januar. 
Britta kom ind på problematikken 
omkring det dalende medlemstal 
i gilderne. Og det er jo ikke kun et 
Kolding problem, men samme pro-
blem over hele landet. Vi skal må-
ske være bedre til at forklare nye 
gildebrødre hvad vi forventer af 
dem. Måske vi skal ophæve noget 
af det rituelle og forny os, for at gøre 
det mere interessant at være gilde-
bror. Der skal ske noget i Kolding 
gilderne, og vi har en stor opgave 
foran os. Britta sluttede med at øn-
ske Frede tillykke med valget som 
årets gildebror. Og ønskede alle et 
godt nytår. Otto Bjerregård afslut-
tede nytårskuren efter tidsplanen kl 
15.45, og ønskede alle et godt nytår                                                                                                                                            
          
Fra 1. Gilde skal der lyde en tak til 
Britta og Ingemarie for deres hjælp 
med at afvikle nytårskuren 2024.                                                                                                                            
Preben
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Kære gildebrødre !!

Vi har i onsdagsklubben nogle gilde-
brødre som spiller bridge.
Jeg vil hermed spørge om der en 
nogle gildebrødre, der har lyst til at 
spille kort, her tænker jeg på whist.

Vi kan spille fra kl. 14,30 til kl. 16,00 
i onsdagsklubben.
Vi spiller ikke om penge, men blot 
for fornøjelsen.

Vi har kort og et grønt spillebord.
Hvis der en gilde brødre der har lyst, 
må i meget gerne henvende jer til:

Leif Lind tlf. 3048 8503 eller mail: 
leifvlind48@gmail.com

Onsdagsklubben, 
hvor alle gildebrødre er 

velkommen. 
Vi hygger os hver onsdag fra 

kl. 14,00 til ca. 16,30

ONSDAGS KLUBBEN REDAKTIONEN

Husk at støtte vore 
samarbejdspartnere. !!

Jeg har her i december og januar 
fået tegnet annoncer til vort for-
eningsblad Information og debat.
Flere af vores annoncører gjorde 
mig opmærksom på, at de gerne vil-
le støtte Sct. Georgs gilderne, men 
at vi så huskede at støtte dem, når 
vi havde mulighed for det. 
Alle vore annoncører er lokale fir-
maer, så husk at nævne at vi støtter 
dem pga at de støtter os.

GODT NYTÅR.

Leif Lind & Christian Sønderby
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Søndag d. 14-1-2024

var jeg inviteret, ligesom 100.000++ 
andre til kroning på Christiansborg. 
Jytte og jeg tog derover om lørda-
gen, til vores stamhotel ved Vester-
port. Søndag morgen var restauran-
ten pyntet med masser af flag. Vi fik 
’bobler’ og Kong Frederik kage til 
morgenmad.
Efter morgenmaden begyndte vi at 
gå til Christiansborg. Allerede her 
mødte vi mange med flag, kroner, 
diademer mmm. Der var pyntet med 
flag over hele byen.
Vi fandt en plads i nærheden af he-
sten, hvor vi ’slog lejr’ de næste ca 5 
timer. Stående på samme sted, be-
gyndte vi at snakke med de omkring 

stående. Bl.a en rar familie fra Køge 
med 2 små søde piger. Vi trippede, 
bevægede arme og krop. Det er jo 
ikke sommer, men en kold januar 
dag. 
Pladsen foran Christiansborg var 
begyndt at blive fyldt op. 2 store 
platforme til journalister og tv fyldte 
meget. Pladsen var prydet med flag.
Ved ca 14 tiden kom det første kø-
retøj. Én af kongehusets flotte biler 
kom med Frederik og Mary. Så blev 
der viftet, klappet og jublet  fra for-
samlingen, Lidt efter kom kareten 
med Margrethe II. Igen vågnede for-
samlingen op. Efter en pause kom 
Margrethe II i bil tilbage.
Så blev dørene til balkonen på Chri-
stiansborg åbnet og Kongen kom 
ud. Jublen ville ingen ende tage. 
Mette kom og begyndte at tale, og 
Frederik X blev udråbt.

Lidt efter kom hele kongefamilien 

NYT NYT NYT
FRA VORES 

KGL. HOFREPORTER
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ud, storsmilende og vinkende til 
forsamlingen.
Jytte prøvede at tage en selfie. 
Min ’sjove’ hat skal forestille en gul-
dkrone…

Efter denne ceremoni, gik der lidt 
tid før kongeparret kom forbi i kar-
ret. Stor jubel fra forsamlingen. Jeg 
tror, at hvis jeg var tættere på Fre-
derik X, ville han nok have sagt at jeg 
skulle hilse hjemme!
Vi var noget trætte, da vi var hjem-
me i Kolding ved 21:15 tiden.
Nu har jeg overværet 2 kroninger. 
Jeg var også tilsted, da Margrethe 
II blev kronet. Jeg når nok ikke fle-
re…
Citat fra Svend Brinkmann fra 
Facebook om Margrethe II: 
Tak til Dronningen for altid at 
have været i pagt med tiden: 
- Hun foretrækker pronomi-
nerne De/Dem: Megawoke! 
- Hun dyrkede broderi og 
håndarbejde længe før co-
ronaperioden: First mover! 
- Hun går op i bæredygtighed 
og genbrug: Hendes bil er fx en 
gammel Rolls Royce fra 1958! 
- Hun har aldrig spildt tid 
på tøjvask og madlavning: 
Moderne karrierekvinde! 
- Hun går først på pension som 83-
årig: Hun forstår, at arbejdsudbud-
det er den nye valuta i dansk politik! 
Velkommen til Frederik 10., som 
garanteret bliver lige så moderne. 
Held og lykke med gerningen!

Gilde hilsen til alle
Frank (3 gilde)

3.Gildes Julemøde 
torsdag den 14.12.2023

Vi mødtes i Hjarup kirke klokken 18. 
Præsten bød os velkommen, og 
holdt en kort julegudstjeneste. Vi 
sang tre julesange, det var meget 
hyggeligt.
Derefter kørte vi til gildehuset, hvor 
der var dækket op med hvide duge, 
flotte juleservietter, gran og jule-
stjerner.
Vi fik en dejlig julemiddag med an-
desteg og brunede kartofler, og ris-
alamande som dessert.
Det var 2. gruppe der stod for ar-
rangementet, og Erik Madsen der 
var bordlader.
Erik Madsen fortalte en julehisto-
rie, om hans oplevelser, når de for 
mange år siden holdt juleaften med 
gamle traditioner, i hans familie.
Der var fint fremmøde til årets sid-
ste arrangement, vi var 46 perso-
ner der havde en hyggelig aften, 
til dette arrangement var enkerne 
inviteret med.  
Vores gildemester Christian Søn-
derby, minde os om vores nytårs 
arrangement den 1. januar. Og tak-
kede samtidig Erik Madsen som 
bortleder, og 2. gruppe for et dejligt 
arrangement. 
Samtidig takkede Christian, for alle 
gildets dejlige arrangementer i lø-
bet af året, og ønskede os alle en 
god jul og et godt nytår.
Dette var årets sidste arrangement, 
og er en dejlig tradition, at slutte 
året af med at vi alle ønsker hinan-
den en god jul og et godt nytår.

3. GILDE



   

Ejendomsmæglerkæde for Danske Bank koncernen

KOLDING ÅPARK
v/ Lynggaard & Nielsen P/S
Kolding Åpark 8N
6000 Kolding
kolding.aapark@home.dk
Tlf. 75 52 09 33

Tag stilling til fremtiden
Vi hjælper gerne med at udfærdige en fremtidsfuld-
magt, så du har mulighed for at bestemme, hvem der 
skal råde, hvis du ikke længere selv er i stand til det.  
Pris er 2.500 kr. inkl. moms. 

For par er prisen 4.000 kr. inkl. moms.  
Rabat for gildebrødre med familie er på 10%.
Ring til Anette på tlf. 28 10 31 21 og hør mere.

Er du medlem af Sct. Georgs Gilderne og bor 
i Kolding, så får du rabat på kr. 5.000 + gratis 
online markedsføring, når du sætter din bolig 
til salg ved home Kolding Åpark. 
 
Kontakt os allerede i dag og start  
med en gratis og uforpligtende  
salgsvurdering af dit hjem. 

Ønsker du et trygt boligsalg? 5.000
Rabat på salæret

*  Kan kun benyttes af sælger, der har 
indgået 6 måneders formidlingsaftale 
hos home Kolding Åpark. Beløbet 
er inkl. moms og kan ikke ombyttes 
til kontanter. Startpakken fås uden 
beregning. Gælder til den 31.12.2024.

Anette Lynggaard Holm

kr.

Line DamgaardSandra Lykke




